
Høringssvar fra FagMED-skolerne vedrørende påtænkt nedlukning af 
Pædagogisk Center. 
 

Børne- og Familieudvalget vedtog på mødet d. 8. juni 2023 en rammebesparelse i 
forbindelse med udmøntningen af et ekstraordinært finansieringsbidrag. Som en del af 
udmøntning af denne rammebesparelse er det blevet besluttet, at der gennemføres en 

påtænkt nedlukning af Pædagogisk Center. Det er chefgruppens vurdering, at en 
administrativ besparelse vil kunne gennemføres ved en nedlukning Pædagogisk 

Center, da det vurderes, at det vil medføre færrest mulige gener for driften i Børn og 
Kultur.    
 

I FagMED-skolerne anerkender vi, at der skal foretages en rammebesparelse, men vi 
mener, at det forslag og de mulige konsekvenser det får, at lukke Pædagogisk Center 

er helt og aldeles forkerte. Vi drøftede Pædagogisk Centers nuværende virke: det er 
stedet hvor alle de primære materialer for alle Haderslev kommunes elever befinder 
sig og distribueres igennem. Det er også dér, hvor eksperthjælpen til alle de digitale 

og analoge udlånsmidler, de har, er. 
 
I FagMED kom der flg. bekymringer/opmærksomhedspunkter frem:  

  

• Hvem skal fremadrettet tage sig af svar på spørgsmål og hjælp til udfordringer 
vedr. IT-systemet ”Systematic”/Cicero? I dag er det sådan, at skolerne ikke må 

kontakte Systematic/Cicero direkte, men skal gå videre til de to superbrugere 
(som begge er ansat ved Pædagogisk Center) (i dag personificeret ved Roma 
og Henrik)?  

• Hvis/når materialesamlingen nedlægges, hvad gør brugerne så?  
Hvor låner de materialerne og hvem står for koordineringen skolerne i mellem?  

• Skal skolerne hver især indkøbe materialer og klargøre materialerne ved fx at 
”plaste” og ”stregkode” bøgerne - dette vil i givet fald påføre skolerne en ekstra 
udgift.  

• Hvordan sikrer man sig, at vi opnår de bedste og billigste indkøbsaftaler og 
hvem skal fremadrettet forestå at lave aftalerne?  

• Hvem skal fremover stå for diverse koordineringer ved f.eks. Filmfestival, 
kommunes skakarrangementer for eleverne, lysfest, kulturelle arrangementer 
osv. Disse opgaver løses lige nu af de ansatte ved Pædagogisk Center.  

• Der er en bred bekymring for, at den udmøntede besparelse påfører skolerne 
en merudgift og en større arbejdsopgave.  

• I dag servicerer Pædagogisk Center, dagplejerne med materialekørsel, 
Legeteket med IT-hjælp, Sønderballe vedligeholdes og tilses 

•   
 
Der er naturligvis mange andre funktioner, der i dag varetages af Pædagogisk Center, 

men de oplistede er de på mødet diskuterede.  
 

Helt overordnet er vi forundret over, at en administrativ besparelse i praksis vil 
komme til at få så stor pædagogisk og undervisningsmæssig betydning som det 
foreslåede vil! 
 


